
13 . 12 . 24 ה,  ו תשפ” בכסל ב  ” י

  הדלקת נרות - 16:18, יציאת השבת- 17:18

גיליון 1640

שבת פרשת וישלח

זוגון ג’-ד’ בהופעה במוצאי “השבת היבנאית”

בית הכנסת המהמם שנגלה לירקונים בבית חורון

בנות כיתה ג’ בכל יום ג’ מנהלות קייטנה לילדים אחה”צ



מזל טוב!

- - -

לסיוון ודורוןלשובל לנג בר המצווה
ולסבתא וסבא רוחל’ה ויצחק (ג’ינג’י)

ולכל המשפחה

מנחה בימות החול בבית הכנסת - בשעה 16:35

מניין מרכזי - בבית הכנסתמניין מרכזי - בבית הכנסת     

מנחה וקבלת שבת - רבע שעה אחרי הדלקת נרות 

13:30 -  מנחה גדולה 

שעת “מנחה קטנה” כשעת הדלקת הנרות.

06:30   -  מניין מקדימים בבית הכנסת 

  - - 08:3008:30

זמני תפילות השבת

הרב אילעאי

לאחר מוסף וקידוש  
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אביטל עופרן

שבת:
לאחר תפילת ערבית

שיעורי השבת:

קידוש לכבוד בר המצווה של שובל לנג

לחנה לבל 
בת לרועי ואורהנכדה לאורי וסיגל, להולדת הנינה. ולכל המשפחה

עקב עצירת גשמים ממושכת, נתחיל

לומר החל מיום ראשון הקרוב,

בתפילת העמידה, שחרית ומנחה, 

“ועננו בורא עולם”. 
הקב"ה ישמע את תפילותינו ויעתיר

שפעת גשמים על פני האדמה.

הגבאים

לאודיה ואילן קינסבורסקי

לדבורה ואלי כהן

ולכל המשפחה והשכנים

להולדת הבן / הנכד



כשהעבר לא עובר
מהפרשה    

נקודה

אסף כהן
פרשת וישלח
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למרות שהעבר של יעקב היה מורכב ורצוף
ייסורים, הוא עדיין מופיע בפרשה כדמות שמאוד

חובבת נוסטלגיה

הקשיים, הוא חוזר שוב ושוב לאירועים שחווה,

ומזכיר אותם. אך לחיבור של יעקב לעברו יש גם

מחיר. נדמה שהוא שוכח לעיתים שהוא כבר לא

אותו ילד מפוחד שברח מאימת אחיו הגדול, אלא

איש מכובד בעל  משפחה ונכסים.   הפרשה מלמדת

וכל עונג, כל מחשבה וכל

אנחה, וכל דבר קטון

לאין שיעור וגדול

לאין־מידה" - האם הייתם

מוכנים לעשות זאת?

ניטשה מציע את הניסוי 

באחד הקטעים המפורסמים מספרו "המדע

העליז" מציע הפילוסוף הגרמני פרידריך ניטשה

ניסוי מחשבתי - לו הייתה בידיכם האופציה

לחזור על חייכם שוב, מחדש, בדיוק באותה

המתכונת מבלי יכולת לשנות דבר – "כל כאב 

המחשבתי הזה כאבן בוחן לחייו של האדם, כדי

לבחון בינו לבין עצמו האם הם באמת כה מלאים

ורבי משמעות.

יתכן שתשובה לשאלה זו איננה נגזרת דווקא

מסוגיית משמעות החיים, אלא מעידה יותר מכל על

מערכת היחסים של האדם עם עברו – ככל שלאדם

יש יותר חרטות, ככל שחווה במהלך חייו יותר כאב

וסבל - כך יפחת הסיכוי שירצה לחזור ולחוות

אותם שוב. לעומת זאת, ככל שימי חייו של אדם

עברו על מי מנוחות, כך תעלה ההסתברות שלא

תהיה לו התנגדות לחוות מחדש את עברו.

מה היה קורה אם היינו מפנים את השאלה הזו

ליעקב אבינו? יתכן שהתשובה תפתיע אותנו. כי

למרות שהעבר של יעקב היה מורכב ורצוף יסורים,

הוא עדיין מופיע בפרשה כדמות שמאוד חובבת

נוסטלגיה. שימו לב לכמות הרפרנסים (=איזכורים)

של יעקב לאירועים מהעבר – "במקלי עברתי את

הירדן" (רבנו בחיי לומד מכך שיש לזכור את ימי

הרעה גם בימי הטובה), המזבח בבית אל שנועד

לקיים את הנדר ולהכיר טובה על אירועי העבר,

הבכי על דבורה מינקת רבקה שגידלה אותו

בילדותו – ניכר שיעקב מאוד מחובר לעברו, למרות 

אותנו שיעקב פוחד,

"ויירא יעקב מאד וייצר

לו" למרות הבטחתו של

אלוהים כי ישמור עליו

מכל צרה. חכמינו מלמדים

אותנו  שהוא   חשש   פן   

יגרום החטא, שמא הזכויות שלו כבר לא מספיקות

כדי לשמור  עליו, אבל מעניין לראות שכשהוא

מתמודד עם לבן הוא לא מפחד ככה. הוא ירא

דווקא ברגע שהוא נאלץ להתמודד שוב עם טראומת

העבר שלו, עם הזיכרון הרגשי של אחיו הגדול

מפניו ברח ומאימתו חשש לאורך כל השנים.

לא סתם המלאך איתו נאבק יעקב ואחריו אלוהים

בעצמו, משנים את שמו של יעקב לישראל – שני

השמות נוגעים לאירועים מהעבר, אך בעוד השם

“יעקב” נוגע בזיכרון עבר רחוק, שלילי, נגוע

בסטיגמה של אחיזה בעקב כמשל למאבק על

הבכורה, השם “ישראל” נוגע בזיכרון טרי, מעצים,

התמודדותו המוצלחת של יעקב עם המאבקים

שנאלץ לנהל. יתכן ששינוי השם רומז ליעקב, בין

היתר, לשחרר את זיכרונות העבר השליליים

שמשפיעים על תפקודו היומיומי ולהתמקד

בהצלחות שלו.

ואולי לא צריך לשנות את השם כדי להשתחרר

מכבלי העבר ולהתמקד דווקא בזיכרונות שנותנים

לנו כוח, יתכן שכל מה שצריך זה "רק" לשנות את

התפיסה שלנו את עצמנו. 



אירוע קריסת התקרה במטבח
שוחחה עם מיכל סופר ברלב / דינה ספראי
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החזרת מערך הבישול לעבודה:
  “ביום האירוע הייתה סערת רגשות. לא ידענו

באותו רגע לאן פנינו". אומרת מיכל, ומדברת

בהערכה רבה על גמלי ודפי: "כבר באותו בוקר

היה חשוב להם שהשירות לחברים לא ייפגע.

ואכן בעזרת צוות הענף המסור, הוגשה ארוחת

צהרים. מתחם ההגשה העצמית שלא נפגע,

הוכשר למערך בשרי וכבר בצהריים העמדנו

ארוחה. התפקוד של כולם היה מעורר התפעלות,

דבר שכלל אינו מובן מאליו! 

 זה החל כהמולה מחרישת אוזניים. בשניות

ספורות, תקרת המטבח הבשרי קרסה לתוך חלל

העבודה של המטבח, יוצרת רעש מחריש אוזניים,

וכאוס מוחלט. 

 תוך דקות, האזור הוצף בכוחות הצלה:

אמבולנסים, רכבי כיבוי אש, שוטרים

ופראמדיקים של איחוד ההצלה. הם פינו את

השף שמואל, את טקלה וגיל, שלושת העובדים

שהיו במקום. שלושתם כבר שבו לביתם, ומכאן

שלוחה להם ברכת החלמה מהירה.

  מיכל סופר ברלב, מנהלת אשכול השירות,

נקראה באמצע ישיבה. "ברגע שראיתי את כוחות

הרפואה וההצלה בחניית הרמפה, הבנתי שמשהו

לא טוב קרה. כשהגעתי למקום הופתעתי מההרס

הרב שנגרם מקריסת התקרה. במקביל הגיעו

למקום ראש המועצה אבי פוקס, המנכ"ל משה

ויין, קב"ט המועצה שלמה לחר, ומהנדס המועצה

אופיר לוי, האחראים בתוקף תפקידם על מבני

הציבור בשטח המועצה. מהנדס המועצה החליט

לא לקחת שום הימור ולסגור את כל המתחם. 

בהכוונתו של אריאל לנג, בנם של רוחלה וג'ינג'י,  

שלו ניסיון רב בתחומי  בנייה ותשתיות, הזמנו  

באופן פרטי מהנדס נוסף.  הוא

סייע למהנדס המועצה לקבל

החלטה, שאפשר להסתפק

בסגירה של אזור הבישול

בלבד.  

  על פי חלוקת התפקידים

בינינו, גמלי ודפי דואגים

לתפעול  מערך ההסעדה,

הכולל ארוחות הבוקר וצהרים

בימי החול ואת סעודות השבת,

ומערך החלוקה לשלפרים.

ואני מתרכזת בנושא של

שיקום המבנה. אנחנו

מתכנסים מדי יום לישיבה כדי

לתכנן את הבאות.

 

שיקום המבנה:
  מיכל: "שכרנו חברה שתתן הנחיות איפה לשים

תמיכות זמניות, ואנחנו בתהליך התקשרות עם

קבלן לביצוע. ביום ראשון הקרוב תגיע חברה

שתיקח דגימות מתקרות שונות במתחם, כדי

להבין איך בנויות התקרות ומה הם הסיכונים. הם

יתנו הנחיות איך לשקם את המבנה. 

 שלב הבדיקות וניתוח התוצאות, הוא שלב

מקדמי ורק אחריו תתחיל העבודה. לשם כך אנו

כבר מחפשים חברה, וזה לא פשוט בכלל, כי כל

החברות עסוקות במבנים שקרסו במלחמה והן

עמוסות בעבודה. חשוב לי שהחברה שתעבוד כאן

תתמסר לעבודה ותפעל באופן רציף". 
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  ולסיום, מספרת מיכל על אירוע שמחמם את

הלב: 

  "כשתכננו את סעודת השבת, נתקלנו בבעיה:  

עלינו להגיש רוטב לפסטטים ואיך נוכל להכין

אותו? אין לנו אמצעים לכך (סיר קיטור).

 לאחר ההתלבטות האם להזמין זאת מהקייטרינג,

גמלי הציע: "מה דעתכם שנפנה לקיבוץ עלומים?

השף שלהם הוא חבר טוב של שמואל, השף

שלנו". התקשרתי למנהלת השירות בעלומים,

גיתית. זאת היתה שיחה חמה ומחבקת.  

 גם החשמליה נרתמה בכל הכוח, וביחד עם

אביעד הם הכינו תשתית חשמל, כדי להעביר

תנורים מהמטבח, כדי שיהיה אפשר לייצר יותר

מנות כאן בקיבוץ. בצהרים קיימנו דיון איך

ממשיכים הלאה. יש רק תנור אחד, חלק מרכזי

בצוות חסר, היה ברור שאת הפחמימות והמרקים

לא נוכל לבשל כאן כי הסירים לא זמינים. גמלי

יצר מיד קשר עם חברות קייטרינג וערכנו

הזמנה. היתה מחשבה האם לוותר בתקופה

הקרובה על ארוחת הבוקר על מנת להקל על

הצוות, אבל מבחינת גמלי ודפי – זאת לא היתה

אפשרות. השירות חייב להימשך! ולמחרת כבר

העמדנו ארוחת צהרים וארוחת בוקר.

   בשבת הקרובה תהיה בע"ה בר מצווה, ולכן

כבר בבוקר האירוע יצרנו קשר עם המשפחה

והבטחנו שנזמין אוכל ושום דבר לא יחסר להם.

קיבלנו מהם תחושה שהם סומכים עלינו, וזה

הקל עלינו מאוד.

  בשעה 20:00, כשסיימנו לעבוד, יצאנו לבי"ח

אסותא לבקר שניים מהפצועים. התרגשנו למצוא

שם את עובדת חדר האוכל המסורה, עינב,

שהיתה שם לצד העובד טקלה מרגע שחזרה

מהעבודה ועד שעות הערב". 

קודם כל, גיתית התנצלה שהם לא יזמו את הצעת

העזרה, והוסיפה 'מה שתרצו אני נותנת'. הם כל

כך שמחו להיות בצד הנותן. שלחנו להם את כל

הפרודוקטים לרוטב וכשזה יהיה מוכן, ננייד את

זה לקיבוץ". (מקווים שיצא טעים ��)

  הדרך לשיקום המטבח עוד ארוכה, ועוד נשמע

על כך. אבל ההתעשתות המהירה והעובדה

שמערך השירות במטבח לא פסק ולו לארוחה

אחת – ראויים להערכה רבה!!!
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הכנסת ספר תורה בבית הספר העל-יסודי
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קצרים
ק' הילה

מהודר ויוקרתי, בבחינת "זה א-לי

ואנווהו"...

 מודה שהתלבטתי בתחילה האם זה

נכון להעביר ספר תורה ממקום א'

לב'.

  חשבתי לרגע:

אם אבא היה פה ויכולתי לשאול

אותו מה דעתו, מה היה אומר?

מיד עניתי לעצמי,

שבוודאות היה מברך על כך...

אשרינו שזכינו.

  בטקס מרשים ומרגש הוכנס השבוע

ספר תורה לבית הספר העל יסודי

אמית קבוצת יבנה. הספר ניתן

בהשאלה מתמדת מקרוב משפחתו

של אייל זנה, וכך מספר אייל:

  לפני מספר חודשים נפסל אחד

מספרי התורה המשמשים את בית

הספר. 

  במסגרת חיפוש תורמים, עלה

במוחי רעיון:

נזכרתי שבן דוד של אבי ז"ל, ניסים

שדה שמו, הכניס לפני כ 20 שנה

ס"ת חדש לבית הכנסת שבו התפלל

אבי.

 בבית הכנסת הזה ישנם בארון

הקודש למעלה מ-20 (!) ספרי תורה. 

פניתי לניסים ושאלתי אותו אם הוא

מוכן להשאיל את ספר התורה לבית

הספר.

   "כאן יוציאו אותו מארון הקודש

מדי שני וחמישי, ואילו בבית הכנסת

בבאר שבע הוא יוצא פעם בכמה

חודשים" אמרתי לו. 

לשמחתי הוא נענה בחיוב.

בהתראה קצרה תוכנן טקס הכנסת

ספר תורה. הנהלת בית הספר

קבעה את הטקס ליום שני האחרון. 

  מיד כששמעתי את התאריך, זה

היכה בי..

באופן מופלא, הטקס נקבע לתאריך

של ערב יום הזיכרון לאבי ז"ל.

  בדבריי בטקס היה חשוב לי לציין

את אלו שהספר הוקדש לזכרם:

הוריו של ניסים שדה, בעל הספר,

וארבעת ילדיהם (אחיו למחצה של

ניסים) שנפטרו בטרם עת. אחד

מהם נפל במלחמת ששת הימים. 

  הספר ניתן בהשאלה בלתי

מוגבלת.

היה מרגש מאוד. 

  בגלל ההתראה הקצרה ניסים לא

הצליח להגיע, ואמר שיקפוץ

לביקור בהקדם לראות איפה הספר

מונח.

  הספר הוא לא ספר רגיל. הוא

בתוך תיק מעץ שמצופה כולו

בכסף טהור המשווה לו מראה 

תראו כמה אנחנו שווים

באתר של פריטי נוסטלגיה של שי פרקש (קישור בברקוד), אבי ששון גילה את המודעה הבאה:



הפתעה מהשכנים!
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שחושבים עליהם. את המכתבים

הבאנו באופן אישי למשפחות,

לפעמים אנחנו נסענו ולפעמים

גייסנו אחרים. בנוסף קיבלנו

בישיבה תרומה מארה"ב שמאפשרת

לנו להעביר פיצות בכל יום חמישי

בשבוע, ופתחנו מיזם של פיצות.

תפקידנו, כזוג, הוא לגייס את

התרומות למיזם. 

את הפיצות אנחנו קונים ממאפייה, 

בשבוע שעבר נחתו בבתי משפחות

המגויסים פיצות טעימות, עם ברכה

אישית משכנינו בישיבת כרם

ביבנה. 

מאחורי הפיצות האלה עומדת יוזמה

מקסימה של תושבים מהישיבה

ותורמים מארה"ב. הרוח החיה

מאחורי היוזמה הם דני ובתיה

צוקרמן, הורים לשמונה ילדים,

שעלו לארץ לפני 5 שנים. בתיה -  

רופאת מיון, ודני - ר"מ של תלמידי

חו"ל.

בתיה: בתחילת המלחמה חיפשנו

איך לעשות את הטוב והמאחד. דני

יצר קבוצת ווטסאפ, ובכל שבוע

ציין בקבוצה שם של חייל או אזרח

שנפל במלחמה, ואנשים מכל העולם

כתבו לאותה משפחה מכתבים,

במטרה לתת למשפחות את התחושה 

ולפעמים המאפייה מוסיפה בנדיבות

גם טרופיות ועוד כל מיני דברים

קטנים.

בשבוע שעבר עלה בדעתנו להביא

פיצה גם למשפחות המגויסים

בקיבוץ. הרי אתם השכנים שלנו.

נשמח לעשות עוד דברים! זכות

גדולה להיות כאן בארץ בימים

האלה, ולהיות חלק מהעשייה, לפי

יכולתנו!
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ייחוס כוונות /
 

  לפני כחודש נשאר במבית חצי דף פנוי וחיפשתי תמונה שתשקף את אירועי השבוע. באותו

שבוע שר הביטחון, יואב גלנט, פוטר במידה רבה בשל התנגדותו ליישר קו עם "חוק

ההשתמטות", ונשלחו אלי מספר תמונות של חברי יבנה  שיצאו לצומת בית רבן להביע... מה

רצו להביע?   התנגדות להשתמטות? הזדהות עם מי שכן מגויס? צער על שכך מתנהלים

הדברים? מבחינתי זו היתה הבעה של אכפתיות. 

  מאז אותו גיליון סומנתי על ידי חלק מחבריי כשמאלנית. לפחות חמישה חברי קיבוץ באו

אלי, מי בחיוך /קריצה ורמז "היי שמאלנית...", ומי בזעם כבוש יותר או פחות, או בדרישה

שלא אכניס פוליטיקה לגיליון.

  האמת שנבהלתי. נבהלתי מהקלות הבלתי נסבלת שבה מייחסים לאנשים כוונות. נבהלתי

מהחיפזון לשפוט כל מעשה באמת מידה של "לנו" או "לצרינו".  ונבהלתי, מכיוון שהמציאות

הפוליטית מבלבלת אותי, ואיך אפשר להתנהל כאשר כל אמירה מהוססת נתפסת כמהלומת

מחץ? 

  בעיניי הסכנה הגדולה ביותר, ברמה הלאומית, היא הפסילה של “מי שלא כמוני”, ראייה

קוטבית של שחור או לבן, אוהב או שונא, מקטין או מאדיר, רודף או נרדף, ו”אני ואין

בלתי”. בואו ניזהר שלא ליפול לזה.

להבא אשתדל לא להכניס דברים שעלולים להתפרש כעמדה פוליטית, למרות שהם לא.

ואותם קוראים שנלחצו - אני בטוחה שיש לכם כוונות טובות, ומקווה שכך גם אתם רואים

אותי.

ירקונים 2 

ביום שני, כ"ב בכסלו תשפ"ה, 23.12.2024
יציאה - 15:45, חזרה משוערת: 20:00

למגיעים עצמאית: 16:00, בכניסה למשואות יצחק.

קפה ועוגה - עליכם.
ציוד מומלץ: נעליים, מקל-כסא.

 

א-א-א
אריה ברנע, אבי ששון, אליקים איטלי

שערי ירקונים פתוחים לכל 
 

מעוניינים להיכנס לרשימת התפוצה בוואטסאפ?  פנו לאריה ברנע!

משואות זיכרון
שלוש שנים ישב קיבוץ משואות יצחק בגוש עציון ולאחר החורבן הוקם מחדש על אדמת סוואפיר.
שלוש שנים אחר-כך פורק הקיבוץ והפך למושב. לפני י"ד שנים שב אל תנועת האם – הקבה"ד.

סיור בהובלת בני בשן מצעירי הדור השני. נבקר ב'חורשת תמר', ו'חורשת גרשון'. ניפגש עם
ישראל זיסק ששכל את בנו במלחמה בשמחת תורה. נחפש את סוללת מסילת הברזל

העות'מאנית.
מפגש עם מזכיר המשק וביקור במפעל על בד.

דינה ספראי



11

בשבוע שעבר הלכה לעולמה בת הקיבוץ, שרה הראל.

שרה היא בתם הבכורה של שרוליק ויפה שמיר, חברי קבוצת יבנה. יפה, אימה של שרה, הייתה בת למשפחת

רבנים מכובדת ברומניה שאיבדה בשואה את בעלה ובתה, וכאן, בקבוצת יבנה, הכירה את שרוליק, שכבר היה

ותיק, והם הקימו פה את ביתם. אחיה של שרה הם מנשה ז"ל, ותיבדל לחיים ארוכים ציפי בן גל.

שרה למדה כאן, והמשיכה בבי”ס תיכון ב”בית צעירות מזרחי" בירושלים. ברוריה אריכא, בת כיתתה, מתארת

אותה כחברה נאמנה, חרוצה, עם מוסר עבודה גבוה ותמיד מצאת אותה עם ספר ביד.

שרה נישאה ליורם הראל, הם גרו בטירת צבי ונולדו להם ארבעה ילדים עם קשיים בריאותיים. בטירת צבי

עבדה במטבח ולאחר מכן כאם בית בגן הילדים. 

דרכה של שרה לא הייתה קלה, ובשנים האחרונות נשאה כאב רב. לפני 16 שנים נפטר בעלה יורם ז"ל. לפני

כשלוש שנים נפטר מנשה ז"ל אחיה, ולפני כשנתיים נפטר צור, בנה.

בטירת צבי היו לשרה חברות טובות שעשו כל מאמץ להיטיב את חייה. יהי זכרה ברוך.

שרה הראל ז”ל

נועה רותם, בתם של יוכבד ומשה תשבי ז”ל, ממייסדי הקיבוץ, אחות לפנינה ארטכרט ז"ל ולחברתנו יהודית

עוזרי ז"ל, ולשרה הדר וחברנו אלישע תשבי ייבדלו לחיים ארוכים. ילידת שנת 1939 במחזור השלישי של ילדי

הקיבוץ, נועה הקימה כאן את משפחתה עם ירח, מגרעין עציון, וכאן נולדו להם ארבעת ילדיהם.

היא היתה בעלת לב חם למשפחה, לילדים ולכל אדם באשר הוא. היתה לה משנה חינוכית סדורה שראתה את

צרכי הילד במרכז, והיא עמדה איתן על שלה גם כשזה היה נגד הזרם. בשנת 1986 עזבה המשפחה את יבנה

ועברה לאלון שבות, שם נועה היתה מאוד מעורה מבחינה חברתית. היא עבדה במכון קוסמטיקה שהקימה

בצמוד לביתה, ובשעות הפנאי אהבה ליצור, בעיקר ברקמה ובציור, היא יצרה סביבה מעגלים של חברות שלא

עזבו אותה עד יומה האחרון. בשנים האחרונות הוציאה ספר של צילומי רקמות מעשי ידיה, כל רקמה – ציון

דרך או נקודת מבט על חייה ועולמה האישי.

יהי זכרה ברוך .

נועה רותם ז”ל

בית קבוצת יבנה

לחברנו

תנחומים   

עם פטירת אחותְךָ, בת הקיבוץ

אלישע תשבי

נועה רותם ז"ל
משתתפים בצערכם 

ולכל בני משפחת רותם ומשפחת תשבי  המורחבת

לזכרן



משולחנו של מרכז חברה ופרט
קובי שטיין
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מפגש עם בעלי כלבים

  ברצוני לומר תודה לעידו עפרוני, אשר לקח על

עצמו להפיק את הערב לזכר בנינו ובנותינו

שהתקיים השבוע. זכינו לשמוע את עדינה בר

שלום, בתו של הרב עובדיה יוסף זצ"ל, בהרצאה

מרתקת על קול חשוב שהיא משמיעה בציבור

החרדי. שמענו ממנה ביקורות נוקבות ביחס

לציבור ממנו היא באה ואליו היא משתייכת.

היכולת להשמיע ביקורת מבפנים, ולפעול במרץ

לשינוי פניה של חברה, תוך שימור תחושת

שייכות, היא דבר גדול שיש ללמוד מעדינה.

נראה כי ההיאחזות במורשת העבר יחד עם עיצוב

פני העתיד לטובה, זו תנועה שיש לאמצה בכל

לב. 

  לפני שבועיים חברי ועדת הכלבים ואני קיימנו

מפגש אליו הוזמנו בעלי הכלבים וגם חברות

וחברים שאינם בעלי כלבים, אך חשוב להם

להשמיע קול בנושא. לשמחתי, יצא לי לשמוע

את חוויותיהם של מספר בעלי כלבים, וזהו קול

שחשוב היה לי להשמיעו גם בפני הציבור.

המפגש עם כלב משוחרר בהחלט יכול להיות לא

נעים עבור חלקנו, ועבור חלק קטן מאיתנו הוא

ממש מעורר אימה. במצבים אלו, אנו נוטים לא

רק לחוש את הפחד, אלא גם מתעורר הכעס על

בעל הכלב אשר שחרר אותו משולח רסן באופן

בלתי מתחשב. במפגש שמעתי מהצד של חלק

מבעלי הכלבים עד כמה מציאות זו של כלבם

שמסתובב חופשי מדירה שינה מעיניהם. לא בגלל

הכעס שיתעורר כלפיהם, אלא משום שאכפת

להם שהכלב שלהם יגרום, חלילה, אי נעימות

למי מעוברי הדרכים. מבין הבאים למפגש, היו

שהסבירו שהם עושים מאמצים רבים למנוע

ממצבים אלו לקרות, אבל אין הרמטיות בעניין –

לפעמים הכלב בורח. ניכר היה שאין בכוונתם

להצדיק את הדברים, אלא רק לבקש מעט לימוד

זכות. אצטרף לבקשתם.

  כמו כן, עלתה הבקשה שנפעל להחזיר את גינת

הכלבים, אשר נעלמה עם הבנייה. הובהרה

חשיבותה של הגינה הזו המאפשרת לכלבים

להתרוצץ בחופשיות. נושא זה הועלה בפני

האמונים על הבנייה, ויטופל. לצערי, הרבה בעלי

כלבים לא הגיעו לפגישה, לא לשמוע ולא

להשמיע. עולה הרושם שלא כל בעלי הכלבים

שותפים לתחושת האחריות שציינתי לעיל. אני

מברך על אלו שכן, ומקווה שהאחרים יראו

חשיבות בהשתפרות בנושא זה. אנו נמשיך לפעול

על מנת שכולנו נחוש בנוח עד כמה שניתן

בשבילי הקיבוץ.  

אירועים קהילתיים

  נושא האורחים המגיעים להצטלם אצלנו ממשיך

לאתגר אותנו. על אף שניסינו את גישת מכניסי

האורחים, וניסינו להסביר פנים וגם להסביר איך לנהוג

במחוזותינו, לצערנו אנו נתקלים בהתנהגויות רבות

המהוות מטרד עבור החברות והחברים. התנהגויות אלו

כוללות, בין השאר, חסימות של צירי תנועה רגליים,

חסימת חניות, רעש בלתי מתחשב, השארת פסולת

בדשאים ובשבילים, ויחס מזלזל לרכוש ולעיתים אף

לאדם.

אורחים לא קרואים

  בשבת שעברה זכינו בתור קהילה להתחבר אל

הילדים והנוער, דרך השבת היבנאית בסימן:

“אנחנו עם של גיבורי על”. ניכרת הייתה

ההשקעה הרבה, בחשיבה ובמעשה, לכל אורך

השבת, ובמיוחד במופע של מוצאי השבת. ברצוני

למסור את תודתה של הקהילה לצוות החינוכי על

העמל הרב שהושקע, ובמיוחד לניר יעקבי

ולרחלי רובין אשר ניצחו על הכל מלמעלה.

זכינו.
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ייפוי כוח מתמשך כלכלי

  ייפוי כוח מתמשך כלכלי הוא הליך משפטי

המאפשר לכל אדם כשיר מעל גיל 18 לבחור מי

יהיו האנשים שיטפלו בו ובעניינו אם מצבו

ישתנה לרעה, בשל הידרדרות במצבו, אם

כתוצאה מתאונה, מחלות זקנה (כגון דמנציה),

מחלות אחרות, מוגבלות נפשית או מוגבלות

שכלית העלולות לפגוע בכושר השיפוט של

האדם. אם לא עושים ייפוי כוח, במקרה של

הידרדרות יש צורך לפנות לבית משפט למינוי

אפוטרופוס חיצוני, ואין שליטה על התהליך.

בניגוד לייפוי כח רפואי שניתן לעשותו עצמאי,

לייפוי הכח הכלכלי נדרש עורך דין.

  לאחרונה פנו מספר חברים לבדוק אפשרות של

סיוע במימון עורך דין לנושא של ייפוי הכוח

המתמשך, בגלל העלויות הגבוהות. המחיר

המומלץ בשוק לפעולה זו הוא 4,500-3000 ₪

ליחיד, ו-5,000-4,000 ₪ לזוג. אנו ממליצים

לבצע ייפוי כוח זה, אך מכיוון שהתהליך נוגע

במידה רבה מאוד בממון או ברכוש שאינו קשור

לקיבוץ –  לא נוכל לסייע מבחינה כספית. יחד

עם זאת אנו עושים ניסיון לסייע ולמצוא עורכ/ת

דין שילך לקראתנו במחיר. בע"ה בשבועות

הקרובים נפרסם מועד שבו ניתן יהיה לבצע זאת.

תודה לציפי ברנע אשר הסכימה לרכז את

ההרשמה בבוא המועד. 

לצורך התמודדות עם הנושא, בימים אלו מוקם

צוות חשיבה, שאני מזמין את כל מי שרוצה

לקחת בו חלק לומר לי, ואצרפו. לאחר חשיבה

משותפת על פתרונות אפשריים, רצויים,

וחוקיים, נחל לפעול בתקיפות על מנת שהתופעה

תצטמצם, ואולי אף תיעלם. זה דורש אורך רוח

ונחישות. בע"ה נעשה ונצליח.

מפורום המנהלים של הקבה"ד

  אחד מהדברים שזוכים להם מתוקף הישיבה

בתפקיד ציבורי, זו ההזדמנות להסתובב בארץ.

הגעתי למפגש קהילות של הקבה"ד שהתקיים

בשדה אליהו. היה מפגש עמיתים מפרה מאוד,

ונעשתה חשיבה על התמודדות עם סוגיות

קהילתיות שבהן יש חילוקי דעות. כיצד לנהל

קונפליקט? איך לשמור על תחושת השייכות

כאשר ישנם חילוקי דעות? ועוד נושאים שכאלו.

בהנחה שלא תמיד אנו מסכימים על הכל, אני

מקווה שהתובנות שיכולתי לרכוש משיח זה

ישרתו אותי ואותנו בדיונים עתידיים.

בב"ח לתו"ע

מרפאה:

ות המרפאה ו ימים טובים ובשורות טובות, צו הי שי

 mrkyavne@clalit.org.il :טל. 08-8548300, אחיות 8264, אחות חירום:  050-6998317,  איחוד הצלה – 1221,  דואל

שעות קבלה ד”ר מולא :יום א’ 11:00-07:30, יום ב’ 11:00-9:00, יום ג’ 12:15-11:00, יום ה’ 18:00-16:00

אחיות: בוקר - ימים א’-ה’ 12.30-9.00, צהרים-ערב:  ימים א’-ד’ 15:00-14:00, יום ה’ 19:00-14:00
בדיקות דם ומקרים דחופים - כל יום בין 8.30-7.00. 



משולחנו של המזכיר
משה ליבר
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מועצה

  לפני כחודשיים נכנסתי לתפקיד המזכיר וזאת

לאחר שנח חיות העביר לי חפיפה מסודרת. אני

מודה לנח על העברת התפקיד ואני סמוך ובטוח

שגם בעתיד הוא יתרום לנו מניסיונו הרב בסוגיות

חברתיות שיעמדו לפתחנו וכמובן גם מניסיונו

בתחום הבנייה, תחום שאותו ליווה והוביל בשנים

האחרונות. תודה לנח על שנים רבות של פעילות

ציבורית אינטנסיבית ומסורה.

   כניסתי לתפקיד, לצד כניסתם של חברי ההנהלה

החדשים וכניסתו של יניב וולף, החל מיום ראשון,

לתפקיד מנהל מש"א, תשלים את מלאכת הרכבתה

של המזכירות והנהלת הקהילה. אנחנו מאחלים

ליניב כניסה טובה לתפקיד ובהצלחה.

  עבודה רבה מצפה לנו ואנחנו מקווים שלאחר

התארגנות וחשיבה משותפת נוכל להציג את

תכניות העבודה לשנה הקרובה.

  תודה לוועדת מינויים ששקדה על המלאכה ותודה

גדולה לדוסי שמסיימת בימים אלה את תפקיד

מנהלת מש"א אותו מילאה במשך ארבע שנים.

ארבע שנים שבהם נעשו צעדים גדולים בתחום

ניהול משאבי האנוש.

  אנחנו בערב הדיונים על התקציב. הנהלות המשק

והקהילה מגבשים בימים אלה את הצעותיהם

הסופיות לקראת הצגת התקציב ואישורו באספת

החברים.

  בנושא הבנייה אנחנו מקדמים את המשך הדיון

סביב אבן דרך שלישית והשגת הסכמות לגבי

מעמדה של שכונת הזית כחלק בלתי נפרד

מפרויקט הבנייה כולו. בגמר הדיונים במנהלת

ובצוותים תובא הצעה לאישור אספת החברים.

לאחר בחירת היו"ר המועצה קיימה דיון פנימי קצר

במסגרת תיאום ציפיות. לאחר דיון קצר המועצה

אישרה לימודי תואר שני לדביר עדיקה ולמיכל

שליסלברג. 

  בהמשך התקיים דיון במועצה לגבי כללי השימוש

באולם האירועים, על רקע הכללים של אולם

האירועים הקודם שבינתיים הוסב לכל-בו. לאחר

שנשמעו הדברים הנהלת הקהילה תביא הצעת

החלטה לאחת הישיבות הקרובות של המועצה.

  ביום רביעי התקיימה ישיבת מועצה. מדובר

במועצה הנבחרת שזו היתה ישיבתה הראשונה.

בתחילת הישיבה נבחר יוסי צנחני לתפקיד יו"ר,

תפקיד שעשה בהצלחה גם במועצה הקודמת. 

אספת חברים

  במוצאי שבת שעבר התקיים דיון ארוך סביב

בקשת המדגרה להיכנס לשותפות נוספת בשלוחת

הרבייה. בשל התארכות הדיון לא הוצג באספה

תמחיר הקהילה – סיכום 9 חודשים, כמקובל

לקראת דיוני התקציב.

במוצאי שבת לא תתקיים אספה.
 באספה הבאה, לאחר סקירה של תוצאות 2024

משק וקהילה (9 חודשים), נתחיל בדיוני התקציב

לשנת 2025. תוצאות המשק 2024 הן טובות אך לא

מובנות מאליהן, ונדרש מאמץ רב בכדי לשמר את

המשק שלנו שנמצא בתנאי תחרות קשים הן

בחקלאות והן בתעשייה.

  ביום ראשון בבוקר קרסה תקרת המטבח (פרסום

רחב בכתבה בעמוד 4). כבר באותו יום נפגשה

הנהלת הקהילה עם נציגי ענף המזון ואנשי מקצוע

בתחום ההנדסה והבינוי כדי לתכנן כמה צעדים

קדימה. הרבה הערכה לענף המזון שנערך במהירות

לאספקת מזון טרי עוד באותו יום, ומהר מאוד כבר

ידע איך הוא נערך לתקופה הקרובה. השיפוץ ייקח

מספר חודשים וכולנו מאמינים שבהיערכות נכונה,

תיפגע רמת השירות במינימום ההכרחי.

  אנחנו מאחלים בריאות טובה לפצועים גיל

סיידון, טקלה סמסט והשף שמואל. אנחנו  מקווים

לראותם חוזרים לעבודה בענף לאחר תקופת

החלמה.

קריסתה של תקרת המטבח



הקיבוץ הדתי
שרה עברון וחברי המזכירות הפעילה
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ברוך דיין האמת
משפחת הקיבוץ הדתי משתתפת באבלן 

של משפחות רובינשטיין ופלג וכל קהילת קיבוץ לביא
על נפילתו של

סרן במיל' שגיא יעקב רובינשטיין הי"ד
יהי זכרו ברוך

 מועצת הקיבוץ הדתי תתכנס בעלומים בכ”ט

בשבט (29 בינואר). לכל המזכירויות נשלחה

הקריאה לבחור נציגים שיהיו שותפים לדיונים

ולקבלת החלטות על עתידה של התנועה שלנו.

במרכזה של המועצה תונח השאלה האם בשלה העת

לבנית בית משותף בזהויות מובחנות עם התנועה

הקיבוצית הכללית? אין לנו ספק שהדיון הזה

הכרחי ושזה צו השעה. נתכנס יחד ונשאל את

עצמנו האם ואיך אנחנו רוצים ויכולים לבנות יחד

משותף, בכל מה שקשור לשפה הקיבוצית, תוך

שמירה על ערכים העומדים בליבת זהותנו. 

אנו מזמינים את אנשינו בקיבוצים ובמושבים – גם

את הצעירים שהחלו את דרכם בתנועה לא מזמן,

להשתתף איתנו בשיח המקדים, להביע את דעתם

בכל פלטפורמה שיבחרו בה. אם את או אתה

מרגישים שיש לכם מה לתרום לדיון ולהחלטות,

מוזמנים להציע למנהל הקהילה/מזכיר הקיבוץ את

מועמדותכם לשמש כצירים ולייצג את היישוב

שלכם במועצה.

שבת שלום

  עוצרים כדי להכיר ולדעת – מהי רוח הקיבוץ

הדתי?

  כנס סעד, שהתרחש בקיץ האחרון תוך כדי

חזרתם של אנשינו היקרים לסעד ולעלומים, הביא

איתו רוח גדולה וחשובה. כמה מדויק היה להשמיע

דווקא בעת הזו את קולנו – קולה ומשנתה של

תנועת הקיבוץ הדתי, משנת תורה ועבודה. כמה

חשוב שהוא יישמע בחברה הישראלית בתקופה

הארוכה והמאתגרת הזו. 

  וכפי שמחזירים התיישבות, יש להחזיר את הרוח!

זכינו לשותפים נפלאים, הרב ד"ר בני לאו ומערכת

מקור ראשון, שותפינו לקיום הכנס. הודות לשיתוף

פעולה זה הוצאנו יחד סדרת הסכֵּתים (פודקסט)

בת 15 פרקים - כל פרק בן חצי שעה – שבהם

מתארחים מגוון אנשים מרתקים ויקרים, המדייקים

מתוך החיבור הרעיוני למשנת הקיבוץ הדתי,

סוגיות שעלו בכנס. בין השאר התארחו בפודקסט

חברי קיבוצים וחברינו לדרך, בהם הרב ד"ר בני

לאו, נחמיה רפל, אמיתי פורת, יפעת סלע, ד"ר

מירי שליסל, עמרי עמירם, צדוק דורלכר, הרבנית

ד"ר אסתר פישר, ד"ר בני פישר ועוד רבים

וטובים, וכמובן מזכ"לית התנועה, ד"ר שרה עברון.

תודה גדולה לכולכם! בפרק הראשון בסדרה, העלו

הרב ד"ר בני לאו וד"ר שרה עברון על נס דמויות

מופת מקרב חברי הקיבוץ הדתי, שעיצבו עבורם

דרך ייחודית. 

הקיבוץ הדתי | 15 מתנות ושאלה על הדרך

עוצרים כדי לשאול- האם לא בשלה העת?

דרך המפגש עם דמויות כמו יוסקה אחיטוב, טובה

אילן, אריה קרול, ועוד אנשים מיוחדים וצנועים,

רבים מהם היו ללא תארים אקדמיים, התעוררה

לחיים המשמעות העמוקה של 'תורה ועבודה' –

אנשים שהחלו את יומם השכם בבוקר בעבודת

כפיים או חינוך, וסיימו אותו בערב בתורנות

שטיפת כלים או שמירה, וכל העת התורה הייתה

מונחת דרך קבע בידם ושגורה בפיהם, ובאה לידי

ביטוי בכל אורחות חייהם. זוהי משנת תורה ועבודה

לכתחילה – התורה שעליה חונכו הרב בני ושרה

בבני עקיבא - שהפכה לנגד עיניהם לתורת חיים.

 https://did.li/YPOaa !מוזמנים להקשיב



על השירים: יצחק ברוכי

 bimkomon@gmail.com :כתובת המערכת
 

יש לשלוח חומר עד יום רביעי ב-09:00. 
במקרים חריגים עד רביעי ב-16:00 - בתיאום מוקדם. 

על השירים: יצחק ברוכי

נתן זךתפקיד ראשי /

הַגְּבָרִים הַפּוֹתְחִים חַלּוֹנוֹת

הַנָּשִׁים הַסּוֹגְרוֹת תְּרִיסִים

נוֹתְנִים מָקוֹם לְקַוּוֹת

שֶׁעוֹד יִתְרַחֲשׁוּ נִסִּים

אֵלֶּה הַגְּבָרִים הַקְּטַנִּים

אֵלֶּה הַנָּשִׁים הַנְּכוֹנוֹת

בְּהַתְמָדָה כְּמוֹ נְמָלִים

בְּתָאִים כְּמוֹ מִשְׁפָּחוֹת

מְמַלְּאִים תַּפְקִיד רָאשִׁי

בְּמַחֲזֶה שֶׁאֵין בּוֹ כּוֹכָב

כְּמוֹ הָיָה זֶה יִעוּד אִישִׁי

לִחְיוֹת וְדַוְקָא עַכְשָׁיו

סרט ”משפחת בלייה” בבית סביון - במוצ”ש, ב- ��:��.

משק ילדים פתוח - ביום ראשון ב-��:��.

יום עיון בטחוני של מכינת צהלי, פתוח לחברים - ביום ראשון ב-��:�� בבית המדרש.

שיחה עם שיר, בתו של החטוף קית’ סגל - ביום ראשון ��:�� במועדון לחבר.

חג המשק - ביום רביעי ב-��:�� ברחבת בית הכנסת.

מכירת רקפות - ביום חמישי ��:��-��:�� בפרגולה.

יומן  השבוע

מִי יֹאמַר דָּבָר בִּגְנוּת

חֶזְיוֹן הַהִשָּׂרְדוּת הַגָּדוֹל

א בָּאנוּ לְכָאן לָמוּת

בָּאנוּ לִהְיוֹת אוֹ לַחְדֹּל

וְלִפְתֹּחַ וְלִסְגֹּר חַלּוֹן

עִם עֶרֶב, בְּחֹם אוֹ בַּקֹּר,

עַל יְסוֹד שִׁקּוּל נָבוֹן,

א מִתּוֹ מַבָּט לְאָחוֹר.

עוֹד יִהְיוּ הַיָּמִים יָפִים

וְיָפִים עַד מְאוֹד הַלֵּילוֹת

לִגְבָרִים הַמְּבַקְּשִׁים נִסִּים

לְנָשִׁים הַסּוֹגְרוֹת חַלּוֹנוֹת.


